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Samrådsmöte 

Samiska samrådsgruppen 

 

Närvarande: Carina Olofsson, Lotta Charlesdotter, Ulrika Näslund-Svensson, Gunnel 

Heligfjell, Karl-Johan Ottosson, Laila Daerga, Malin Blind 

 

1. Information om vad som sker och har skett i Vualtjeren saemien reereme tjïelte/  

    Vilhelmina samiska förvaltningskommun 

 

• Lennart Rohdin, (tidigare chef för enheten för minoritetsfrågor vid Länsstyrelsen i 

Stoockholms län, riksdagsledamot och statssekreterare) har haft föreläsningar för 

kommunfullmäktige och för allmänheten. Det verkade vara uppskattat och lärorikt av 

åhörarna. 

• Plupp, en jojkikal, från Åarjel saemien teater, kommer hit till Vilhelmina 28 februari 

2017. De kommer att göra två föreställningar för skolbarn 6-10 år. Detta sker i 

samarbete med riksteatern. 

• Almanackan för 2017 är nu på tryckning. Vi har beställt 100 stycken, då fjolårets 50 

tog slut väldigt fort.  

• Sameblod, kommer att ha premiär på Göteborgs filmfestival, 27/1-6/2, så det är 

osäkert om vi får boka den till 6/2, men skickar en bokningsförfrågan. 

Samrådsgruppen tycker det är en bra idé till nationaldagsfirandet. 

• Dagbrott! Giron sámiteahter och riksteaterns: Dagbrott kommer till Vilhelmina onsdag 

7/12. Vi har köpt och lottat ut 5 stycken biljetter.  

• Vilhelmina samiska förvaltningskommun undersöker möjligheterna för att anordna en 

språkkurs via webben 2017. 

• Vi behöver fler språkarenor? Hur? Samiskt rum? Månadsvis?  

• Språkspärrskursen med Sametingets språkcentrum kommer att börja i januari, med en 

infoträff och planering i december. Språkcentrum har bestämt att denna gång rikta 

kursen till renskötande män och deras familjer. Vi har hittills 14 anmälda blandat från 

både syd- och nordsamiska. Laila och Malin kommer att delta för att lära sig 

metodiken och senare kunna hålla egna språkspärrskurser.  

  

 

2. Kartläggning-Inventering 

 

Praedtieh har gemensamt beslutat att byta ord från: ”kartläggning av minoriteter och 

minoritetsspråk” till: språk- och kulturinventering, pga den negativa klang kartläggning kan 

upplevas med. 

En ny inventering kommer att genomföras under december-början av januari. Den kommer att 

genomföras i första hand på nätet, för kommuninvånare och kommunanställda, de som önskar 

kan få enkäten på papper. Marknadsföring av detta kommer att ske genom information på 

hemsidan, Facebook, Vilhelmina-Aktuellt och AdinQ (reklam-TV på ICA). 

Till äldreomsorgen kommer pappersenkäter att delas ut. 
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3. Samiska kulturdagar 2017  

 

Vi har nu sökt och fått beviljat 75.000 kr. från region Västerbotten för att anordna samiska 

kulturdagar under 2017, med viss planering under 2016. Samrådsgruppen tycker att 

programmet som var planerat för kulturdagarna 2016, var bra så vi utgår från det och fyller 

eventuellt på med mer inför nästkommande kulturdagar.  

 

Carina har varit i kontakt med Lorenz Sjulsson Åsdell, angående en visning av hans film, 

Liksjoe. Den kostar 2000 kr och då kommer Lorenz själv och introducerar filmen samt har en 

frågestund efteråt. Samrådsgruppen tycker att det är ett bra alternativ. 

 

Vi beslutar att kolla med utställare och föreläsare om en lämplig tidpunkt under 2017 och 

därefter besluta när vi ska genomföra kulturdagarna.  

 

 

4. Utställningen ”Vad ska bort?”  

 

Gaaltijeś utställning om främlingsfientlighet, rasism och kolonialism kommer till Vilhelmina 

v.3 och 4. Den kommer att visas i utställningshallen på Folkets Hus och vara öppen för 

allmänheten. Malin och Laila kommer vara där och ta emot skolan vissa dagar. 

Lärarhandledningen och informationen är vidarebefordrad till högstadiet via Carina och till 

gymnasieskolan via Stina Blind. 

 

 

5. Vilhelmina kommuns samverkan med Länsstyrelsen 

 

Karl-Johan berättar om åtgärder och insatser från länsstyrelsen i fjällen. Ny parkering i 

Vielmesmakke, stugor, leder osv. Fortsatt möte till veckan.  

 

Träffar om Vilhelmina kommuns nya gröna översiktsplan har hållits, men det har varit litet 

intresse från allmänheten.  

 

 

6. Sametingsparlamentet 

 

Kort information om Vilhelminas deltagande i kampen om att få Sametingets nya 

parlamentsbyggnad. Karl-Johan visar animering över den tänkta placeringen på Kyrkberget 

samt informationsbroschyren som tagits fram. 

 

 

7. Samiska i förskolan 

 

Brev som inkommit angående samiska i förskolan läses upp. Gunnel som undervisat inom 

förskolan berättar att hon upplevt det väldigt svårt, med just undervisning till mindre 

förskolebarn. Där är frekvent vardagsanvändande av ord viktigt. Bästa tänkbara scenario 

skulle vara att ha samisktalande personal, men i nuläget finns det ej tillgång till det.  

Det är inlämnat en motion till kommunfullmäktige angående en ökning av samiska i förskola 

till 180 minuter per vecka. Samrådsgruppen tycker att vi kan avvakta och se vad som beslutas  
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om den samtidigt som alla funderar vidare på hur man skulle kunna förbättra/utöka 

samiskaundervisningen i förskolan.  

Det pågår även en utredning/översyn som leds av Lennart Rhodin, av lagen om nationella 

minoriteter och minoritetsspråk 2009:724 den ska vara klar i juni 2017. 

 

 

 

8. Samiska samrådets sammansättning 

 

Carina önskar att avgå från samrådsgruppen from 2017.  

Ska grundskolan ha en ny representant eller ska någon annan grupp erbjudas plats?  

Vi tar med oss frågan och funderar vidare. 

 

 

 

9. Övriga frågor 

 

Ansökan från Vadtejen saemiej sijte (VSS) för en koltsömnadskurs i Tärnaby. De ansöker om 

37 980 kronor. Samrådsgruppen beslutar att avslå ansökan.  

 

Nationaldagen 2017 – bokar sameblod (om möjligt, annars anordnar vi någon annan 

aktivitet/underhållning), samt mat/fika i anslutning till detta.  

 

Carina kommer att lämna in en ansökan från skolan för 2017. De ansöker om 20 000 kr, det är 

mer än tidigare år men detta på grund av att det nu är större klasser/fler elever.  

 

/ Malin Blind 

 

 

 


